

致尊貴的客户：

有關售賣限制出售食物許可證聲明

感謝 貴公司選用夏暉物流的服務。為進一步保障食物安全，食物環境衛生署（食環署）已擬備規管售賣限制出售食物的許可證 (i)，針對售賣《食物業規例》（第 132X 章）附表 2 所指限制出售的食物（限制食物詳情請參考後頁）的經營者（包括實體店經營者及網店經營者），許可證已由二零一六年起供業界申領，欲申請者應向食環署提交申請書辦理手續。

針對以上事宜，配送方夏暉物流（香港）有限公司發出以下免責聲明：

1. 有關於限制出售食物提供者和與限制出售食物提供者所提供的交易內容、限制出售食物處理、服務以及在網頁上所提供的個人資料和限制出售食物內容等的真偽、正確性、可靠性、合法性以及有無侵害第三者權利的事項等的情報，本公司一概不負任何相關責任。
2. 若食環署需要任何有關限制出售食物入口證或售賣許可證，請各客戶自行負責所有相關事項及責任，作為配送方，本公司一概不負任何相關責任。

敬希 貴公司填妥以下表格，並連同月結帳戶申請表格一併交業務發展部。

如有任何查詢，請電郵至 HKTYBD@havi-cn.com。

順祝
萬事勝意！

夏暉物流（香港）有限公司 謹啟
二零二零年十二月

Dear Valued Customers,

Declaration of Restricted Food Permits

Thank you for choosing HAVI Logistics. To further safeguard food safety, the Food and Environmental Hygiene Department (FEHD) has prepared a new set of permits to regulate the operators who sells restricted foods specified in Schedule 2 of the Food Business Regulation (Cap. 132X) (Please refer to Note (i)). The permit has been opened for application since 2016. To apply for a restricted food permit relevant to the proposed food business, the applicant should submit an application form to FEHD for necessary action.

Regarding to the above matter, the following disclaimer is issued by HAVI Logistics as the courier service provider:-

1. We shall not be responsible for the truthfulness, accuracy, reliability, or legality of the information provided by the supplier, the transaction conducted by the supplier, the restricted foods sold, the service and the information on the website as well as the personal information of the supplier, or whether they infringe the rights of any third party.
2. If the FEHD requires an import license or other permit for sale of the restricted foods, it is your responsibility to obtain such a license or permit at your own expense, HAVI Logistics will not accept any liability, obligation or responsibility whatsoever for any transaction made without the necessary license.

Please complete the slip below with credit account application form to Sales Department.

Should you have any queries, please send email to HKTYBD@havi-cn.com.

Your faithfully,
HAVI Logistics Services (Hong Kong) Limited

請勿撕掉此部分 *Please do not tear off this part*

致：夏暉物流（香港）有限公司

日期 Date: _____

To : HAVI Logistics Services (Hong Kong) Limited

本人/本公司了解並同意以上有關免責聲明事宜 I understand and agree with the disclaimer mentioned above.
(請在適當方格內加上"✓"號 Please tick the appropriate box)

月結客戶號碼 (如適用) Credit Account No.(If applicable) : _____ 公司名稱 Company Name: _____

簽署 Signature: _____

聯絡電話 Contact Tel. No. : _____

附註：

售賣限制出售食物許可證

非獲得食環署署長書面准許，否則任何人不得將《食物業規例》(第132X章)附表2所指明的食物售賣、要約出售或為出售而展示，或管有這些食物以供出售或以供配製成供出售用的食品。如食物業出售下列限制出售的食物，必須向食環署署長申領售賣限制出售食物許可證：

1. 非瓶裝飲料
2. 冰凍甜點
3. 奶類及奶類飲品
4. 切開的水果
5. 涼茶
6. 涼粉
7. 壽司
8. 刺身
9. 供不經烹煮而食用的蠔
10. 供不經烹煮而食用的肉類
11. 活魚
12. 介貝類水產動物
13. 介貝類水產動物(大閘蟹)
14. 以售賣機出售的食物
15. 網上售賣預先包裝冷凍(冰鮮)及冷藏肉類(如牛肉、豬肉及羊肉)
16. 網上售賣預先包裝壽司及刺身
17. 網上售賣預先包裝供不經烹煮而食用的蠔
18. 網上售賣預先包裝冷凍(冰鮮)及冷藏介貝類水產動物
19. 網上售賣原廠盛杯及包裹物料包裝的冰凍甜點
20. 網上售賣介貝類水產動物(大閘蟹)
21. 網上售賣其他預先包裝的受限制食物

在申請較常見的售賣限制出售食物許可證，如非瓶裝飲料許可證、冰凍甜點許可證、牛奶許可證和網上受限制食物許可證前，申請人應參考下列各點：

非瓶裝飲料非瓶裝飲料是指那些調製供即時飲用，無須盛於密封瓶、罐或其他容器的飲品，例如鮮果汁、以濃縮果汁或糖漿稀釋的飲品、豆漿等。由人手操作的調配分售機出售的飲品，亦屬此一類別。如非瓶裝飲料是由角子自動售賣機出售，則須另行申領自動售賣機許可證。

冰凍甜點店舖如已領有售賣冰凍甜點的冰凍甜點許可證，若在店內裝設軟雪糕製造機，須另行申領冰凍甜點製造廠牌照，才可使用軟雪糕製造機製造軟雪糕。

奶類飲品如出售以密封容器盛載而經食環署批准的消毒牛奶或消毒奶類飲品，無須申領牛奶許可證。

網上售賣受限制食物所有透過網站或網上平台帳戶售賣或要約出售的受限制食物，須由認可供應商預製、預先包裝和供應。經營網上售賣的處所不可用作貯存、處理(如切割、切片、包裝或包裹等)、配製受限制食物等，否則須按《食物業規例》申領相關的售賣限制出售食物許可證或食物業牌照。如售賣不同類的受限制食物，須就各類受限制食物分別申領許可證。。

* 節錄於申領所需牌照類別指引
[http://www.fehd.gov.hk/english/licensing/
Guide_on_Types_of_Licences_Required.html](http://www.fehd.gov.hk/english/licensing/Guide_on_Types_of_Licences_Required.html)

Notes :

Restricted Food Permits

Save with the permission of DFEH, no person shall sell, or offer or expose for sale, or possess for sale or for use in the preparation of any article of food for sale, any of the foods specified in Schedule 2 of the Food Business Regulation (Cap. 132X). In this connection, a restricted food permit must be obtained from DFEH for the food business which involves the sale of any of the restricted foods such as the following:

1. non-bottled drinks
2. frozen confections
3. milk and milk beverages
4. cut fruit
5. Chinese herb tea
6. leung fan
7. sushi
8. sashimi
9. oysters to be eaten in raw state
10. meat to be eaten in raw state
11. live fish
12. shell fish
13. shell fish (hairy crab)
14. food sold by means of a vending machine
15. online sale of pre-packaged chilled and frozen meat (such as beef, pork and mutton)
16. online sale of pre-packaged sushi and sashimi
17. online sale of pre-packaged oysters to be eaten in raw state
18. online sale of pre-packaged chilled and frozen shell fish
19. online sale of frozen confections in original cups and wrappers
20. online sale of shell fish (hairy crab)
21. online sale of other types of pre-packaged restricted foods

Before making an application for the more common type of restricted food permits such as non-bottled drinks permit, frozen confections permit, milk permit and online restricted food permit, the applicant should note the following for reference:

Non-bottled drinks

Non-bottled drinks are those drinks prepared for immediate consumption and do not require storage in sealed bottles, cans or other containers, for example, fresh fruit juice, diluted drinks prepared from concentrated fruit juice or syrup, soya bean juice, etc. Drinks sold from a manual dispensing machine also belong to this category. However, if non-bottled drinks are sold by a coin-operated automatic vending machine, a permit for such machine shall have to be applied for separately.

Frozen confections

If a machine for the manufacture of soft ice cream is installed in a shop which is issued with a frozen confection permit for selling frozen confections, a separate frozen confection factory licence for the manufacture of soft ice cream from the soft ice cream machine is also required.

Milk

A milk permit is not required for the sale in sealed containers of sterilized milk or sterilized milk beverage which have been approved by the DFEH.

Online Sale of Restricted food

All restricted foods for sale or offered for sale on website or online platform account shall be pre-prepared, pre-packaged and supplied by approved suppliers. No storage, handling (such as cutting up, slicing, packing or wrapping, etc.) or preparation of restricted foods shall be conducted at the place where the online sale business is conducted. Otherwise, a relevant restricted food permit or an appropriate food business licence may be required under Food Business Regulation. If different types of restricted foods are offered for sale online, each type of restricted food should be covered by a separate permit.

*Reprinted from [http://www.fehd.gov.hk/english/licensing/
Guide_on_Types_of_Licences_Required.html](http://www.fehd.gov.hk/english/licensing/Guide_on_Types_of_Licences_Required.html)